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§ 1
Val av justerare och dag för justering 

Beslut 
 
 
Anmäldes att protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 19 mars 2020 hade justerats den 23 mars 2020. Ordförande 
tillkännagav att dagens protokoll skulle justeras 
den 27 april 2020. Arvid Vikman utsågs att jämte ordföranden 
justera protokollet.
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§ 2
Anmälan av medborgarförslag 

Beslut 
 

Kungsholmens stadsdelsnämnd beslutar enligt förvaltningens 
förslag:
 
Medborgarförslag om utegym på Lilla Essingen

Dnr KUNG 2020/134

Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för besvarande.

 
Medborgarförslag om basketplaner på Kungsholmen

Dnr KUNG 2020/150

Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för beredning.
 
 
Medborgarförslag om utegym i Fredhäll
Dnr KUNG 2020/151

Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för besvarande.
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§ 3
Medborgarförslag om rökfri zon 
Svar på medborgarförslag
KUNG 2020/68

Beslut 
 
Medborgarförslaget besvaras med stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
Tobakslagen (2018:2088) reglerar vilka inom- och utomhusmiljöer 
som ska vara rökfria. Exempel på platser utomhus som innefattas av 
tobakslagen är bland annat skolgårdar, uteserveringar och allmänna 
lekplatser. Stockholm stad har ingen möjlighet att utföra ett lokalt 
rökförbud för Kungsholmen genom stadens lokala 
ordningsföreskrifter utan detta måste regleras i lag.

Handlingar i ärendet
 274604 Medborgarförslag om rökfrizon
 264120 Medborgarförslag om rökfri zon
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§ 4
Underlag för budget 2021 med inriktning 2022 och 2023 
KUNG 2020/36

Beslut 
 

 Stadsdelsnämnden godkänner förslaget till underlag för 
budget 2021 med inriktning för 2022 och 2023 och 
överlämnar det till kommunstyrelsen.
 

 Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
 
Hantering, prioritering och planering för utveckling och 
konsekvenserna av coronavirussjukdomen covid-19 pågår. I 
underlag för budget 2021 med inriktning 2022 och 2023 ska 
nämnden beskriva och analysera de kommande årens utveckling 
samt konsekvenserna för staden.
Vid upprättande av ärendet var utvecklingen av covid-19 inte lika 
alarmerade som den är för närvarande. Det är i dagsläget omöjligt 
att se konsekvenserna på tre års sikt och det är viktigt att ärendet 
läses med det perspektivet. Det står klart att den pågående krisen 
kommer att få omfattande konsekvenser såväl för människor och 
verksamhet som för ekonomi och samhällsutvecklingen i övrigt.

 

Särskilda uttalanden
 
Arvid Vikman (S) och Maria Ekberg (V) lämnade följande särskilda 
uttalande:
 
Till följd av Corona-krisen har förutsättningarna i grunden ändrats 
för stadens verksamheter. Ärendet får därmed ses mer som ett 
underlag som i stor utsträckning kommer behöva ändras utifrån den 
analys som staden kommer göra framgent.

Vi avstår därför från att i detta sammanhang kommentera enskilda 
delar i förvaltningens underlag.

I den analys som kommer göras och som behöver vara grund för 
såväl vår nämnds som hela stadens budgetarbete anser vi att 
följande frågor måste vara centrala:
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Vilka resurser krävs för att äldreomsorgen ska kunna garantera en 
bra kvalitet med en hög säkerhet? Hur kan samverkan mellan stad 
och region rörande gränslandet mellan omsorg och vård stärkas?
Vilka ekonomiska satsningar krävs för att skola och förskola ska 
kunna garantera alla barn och ungdomar en bra undervisning i en tid 
då verksamheten drabbats såväl av en historiskt svag budget 2020 
som stora utmaningar i spåren av Corona-krisen?
Hur kan staden prioritera välfärd, omsorg och förebyggande arbete 
så att vår stad håller samman, tryggheten ökar och stockholmare 
med behov av stöd kan ges det när behoven sannolikt är större än 
någonsin?
Vad krävs konkret av ökade insatser för arbetsmarknadspolitik och 
vuxenutbildning för att öka sysselsättningen? Vilka politiska beslut 
förutsätts för att kunna upprätthålla och höja bostadsbyggandet både 
för att minska bostadsbristen och för att skapa fler jobb?
Vilka politiska beslut behöver fattas för att säkerställa att 
miljöprogram och klimathandlingsplan kan genomföras även med 
en svag ekonomisk tillväxt?
 
Det är ingen hemlighet att vi i alla ovanstående punkter haft kritiska 
synpunkter på att det borgerliga styret haft för låga ambitioner 
under 2019 och 2020. Vår uppfattning är inte att behoven i 
ovanstående delar minskat till följd av pandemin.

Det är uppenbart att vårt samhälle kommer ställas inför stora 
utmaningar under kommande år. En negativ tillväxt under 2020 
kommer drabba stadens såväl intäkter som kostnader. Det är därför 
välkommet att regeringen fattat beslut om en historisk stor höjning 
av statsbidragen till kommuner och regioner. Det möjliggör en 
ambition att möta ovanstående utmaningar samt upprätthålla och 
förbättra verksamheternas villkor.
 
 
Max Almflod (SD) lämnade följande särskilda uttalande:
 
Vi anser det nödvändigt, med anledning av den senaste tidens 
ekonomiska volatilitet i Sverige och vår omvärld, att en stramare 
budget med syftet att värna stadsdelsnämndens kärnverksamhet 
förbereds. I en tid då kommunens finanser ställs på prov, är det 
politikens uppgift att göra rätt prioriteringar för att garantera 
stockholmarna en trygg vardag.
 
Sverigedemokraterna anser därför att nya investeringar, inom såväl 
fysisk stadsmiljö och generell drift som kan anstå, även bör göra 
det. Genom att ta höjd i en försvårad ekonomisk situation tar 
stadsdelsnämnden ansvar för att verksamheten fortsatt kan bedrivas 
med god kvalité.
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Handlingar i ärendet
 273338 Underlag for budget 2021 med inriktning 2022
 273339 SDN08 2021-2023 (002)
 271755 Bilaga redovisning av klimatinvesteringar 2021-

2023
 271756 Bilaga Investeringsönskemål 2021-2023
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§ 5
Föreningsbidrag 2020 
KUNG 2020/95

Beslut 
 

1. Bidrag till föreningar beviljas enligt förslag i detta 
tjänsteutlåtande.
 

2. Stadsdelsförvaltningens övriga redovisning godkänns.

Sammanfattning av ärendet 
 
I budget för 2020 har, likt tidigare år, 300.000 kronor avsatts för 
bidrag till lokala föreningar och frivilligorganisationer som vänder 
sig till personer bosatta inom Kungsholmens stadsdelsnämnds 
område. Sammanlagt har nio ansökningar om bidrag inkommit. 
Fem ansökningar rör verksamheter för äldre, två avser verksamheter 
för barn och unga och en verksamhet för funktionsnedsatta. 
En  ansökan avser konstnärlig utsmyckning.

Handlingar i ärendet
 277266 Föreningsbidrag 2020
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§ 6
Månadsrapport mars 2020 
KUNG 2020/86

Beslut 
 
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna månadsrapport mars 2020.

Sammanfattning av ärendet 
 
Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter åtgärder och 
resultatdispositioner. Den största utmaningen att uppnå en budget i 
balans finns vid beställarsidan inom stöd och service till personer 
med funktionsnedsättning, samt inom ekonomiskt bistånd. Djupare 
analyser och mer utförliga kommentarer återfinns i tertialrapporter 
och verksamhetsberättelse.

Handlingar i ärendet
 KUNG 2020/86-3 Månadsrapport mars 2020 200416 utan 

tabell
 KUNG 2020/86-3.1 Bilaga 1
 KUNG 2020/86-3.2 Bilaga 2
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§ 7
Enheternas verksamhetsberättelser 
KUNG 2020/66

Beslut 
 
Stadsdelsnämnden lägger enheternas verksamhetsberättelser till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
 
I ärendet anmäls enheternas verksamhetsberättelser för 2019. 
Verksamhetsberättelserna ska ge en bild av budgethållning, 
effektivitet och kvalitet.

Handlingar i ärendet
 277281 Enheternas verksamhetsberättelser
 265789 VB 2019 Socialtjänstavdelningen
 265775 ÄO Verksamhetsberattelse 2019_
 265780 Verksamhetsberättelser förskoleavdelningen
 265786 Verksamhetsberättelse 2019 Parkmiljöavdelningen 

norra innerstaden 2020-02-19
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§ 8
Skrivelse om El Sistema 
Svar på skrivelse - bordlagt ärende
KUNG 2019/317

Beslut 
 
Stadsdelsnämnden beslutade att bordlägga ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
 
Utifrån nämndens verksamhetsplan för 2020 kommer förskolorna 
att prioritera arbetet med att erbjuda alla förskolebarn professionella 
kulturupplevelser. Det görs till exempel genom samarbete med 
kulturförvaltningen och professionella kulturutövare inom ramen 
för KULAN.

 

Förslag till beslut
 
Ordförande Rasmus Jonlund (L) föreslog att stadsdelsnämnden 
skulle bordlägga ärendet.

Handlingar i ärendet
 264677 Svar på skrivelse om El Sistema
 KUNG 2019/317-1 Skrivelse El Sistema
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§ 9
Skrivelse om lokaler för föreningsråd 
Svar på skrivelser - bordlagt ärende
KUNG 2019/235

Beslut 
 
Stadsdelsnämnden beslutade att bordlägga ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
 
I ärendet redogör förvaltningen för att det finns möjligheter att hyra 
lokaler via Kulturförvaltningen och Idrottsförvaltningen. 
Förvaltningen lyfter även föreningsrådets möjlighet att nyttja 
Kungsholmens bibliotek. Det tydliggörs också att Sverige-finska 
skolans annex går att hyra och att föreningsrådet kan ansöka om 
finansiering genom Idrottsförvaltningens stöd ”Subventionerad taxa 
och nolltaxa”.
 

 

Förslag till beslut
 
Ordförande Rasmus Jonlund (L) föreslog att stadsdelsnämnden 
skulle bordlägga ärendet.

Handlingar i ärendet
 259037 Skrivelse om förslag till lokaler för föreningsråd och 

kulturhus på Kungsholmen
 263206 Skrivelse kulturhus
 KUNG 2019/235-1 Lokaler för föreningsråd 20190214

Sida 12 (35)



Kungsholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2020

2020-04-23

§ 10
Kulturskolans teaterverksamhet på Skeppargatan 
Svar på skrivelse
KUNG 2019/408

Beslut 
 
Skrivelsen besvaras genom förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
De kommunala förskolorna erbjuder barnen möjligheter till 
kulturupplevelser bland annat i samarbete med kulturförvaltningen. 
Ungdomar i stadsdelen ges möjlighet till en meningsfull fritid 
genom fritidsgården Kuggen, parklekarna och Fritid för alla.

Handlingar i ärendet
 277299 Svar på skrivelse från V om kultursamarbete
 KUNG 2019/408-1 Skrivelse från V
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§ 11
Trafikförändringar i SL-trafiken och Waxholmsbolagets 
trafik 2020/2021 
Remiss från kommunstyrelsen
KUNG 2020/82

Beslut 
 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
Förvaltning understryker vikten av att äldreperspektivet och 
framkomligheten för funktionsnedsatta tas i beaktande när 
förflyttningar- eller ombyggnation av hållplatser sker, samt när 
tidtabeller uppdateras.

 

Förslag till beslut
Ordförande Rasmus Jonlund (L) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag.
Arvid Vikman (S) och Maria Ekberg (V) föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från Socialdemokraterna 
och Vänsterpartiet.
 

Beslutsgång
Ordförande ställde de båda förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 

Reservation
 
Arvid Vikman (S) och Maria Ekberg (V) reserverade sig mot 
beslutet med hänvisning till sitt förslag:
 
Stadsdelsnämnden föreslås besluta:
att            delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut
att           därutöver anföra                
Vid klimattoppmötet i Paris 2015 enades världens länder om att 
hålla den globala uppvärmningen under 2 grader, med 
målsättningen att hålla sig under 1,5 grader, för att undvika och 
hantera de skador klimatförändringarna innebär för livet på jorden.
För Sveriges del har detta inneburit ett beslut om att inte ha några 
nettoutsläpp av växthusgaser år 2045. Utsläppen från inrikes 
transporter ska minska med minst 70 procent till 2030. Region 
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Stockholm ansvarar för kollektivtrafiken i Sveriges huvudstad och 
har därigenom ett mycket viktigt uppdrag i att driva utvecklingen 
framåt för klimatneutralt resande och för att föra över fler resenärer 
till kollektiva färdmedel istället för personbilar. 
Stockholmsregionen behöver visa tydligt ledarskap för att vi ska nå 
klimatmålen och driva framåt för en modern, bekväm och 
klimatsmart kollektivtrafik för Stockholmsregionen.
Ett av de bästa sätten för trafiknämnden att förbättra klimatet och 
miljön är rimligen att fler väljer kollektivtrafik istället för att 
använda personbil. Därför bör det övergripande målet vara att öka 
andelen som reser kollektivt. För att lyckas med detta behöver vi 
identifiera vilka grupper som idag inte använder kollektivtrafiken 
och vid vilka tider samt till vilka områden vissa inte använder 
kollektivtrafik. Med det som underlag behöver en plan för det 
kollektiva resandet läggas.
 
Vinnovas nya kartläggning av transportsystemet utifrån ett 
jämställdhetsperspektiv visar vidare att energianvändning och 
utsläpp från persontransporter i Sverige skulle minska med nästan 
20 procent om män reste som kvinnor. Dessutom skulle vi redan ha 
nått den nivå av minskat bilresande som bedöms krävas för att 
uppfylla klimatmålen till 2050. Värt att nämna är också att detta 
gäller äldre kvinnor: medan äldre kvinnor har sämre ekonomiska 
förutsättningar, lägre bilinnehav och lägre andel med körkort har 
yngre kvinnor istället högre utbildning, högre andel körkortsinnehav 
och har börjat använda bil mer än män i samma ålder.
 
Vi vill också särskilt peka på det klassperspektiv som finns i det 
kollektiva resandet idag. Vi måste ha en bekväm, prisvärd och 
effektiv kollektivtrafik som attraherar såväl resursstarka som 
resurssvaga i samhället.
 
Det råder bostadsbrist i staden och knappast en bråkdel av de 
bostäder som behövs byggs. I områden med hög täthet (inv./km2) 
bör varje förändring av trafikering svara mot både befintlig och 
nytillkommen bebyggelse. Vi kan inte tillåta oss att nya bostäder 
inte får tillräckligt attraktiv kollektivtrafik, med hög turtäthet och 
nyinvesteringar i T-banestationer. På Kungsholmen verkar planerna 
för nybebyggelse och tillgång till kollektiv trafik inte gå jämna steg, 
vilket konspirerar mot miljömålen.
 
En viktig nyckel i detta är också att se till att kollektivtrafiken har 
en hög turtäthet. I de förändringar som nu föreslås finns ett par 
förändringar som direkt rör Kungsholmen. Vi kan konstatera att 
egentligen i samtliga fall där turtätheten föreslås öka på en linje, så 
minskar den också motsvarande på en annan linje. Det systemet 
bidrar inte till en ökad turtäthet för resenärerna och på lång sikt inte 
heller till att vi når klimatmålen. Här hade vi velat se en annan väg.
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Handlingar i ärendet
 264278 Trafikförändringar i SL-trafiken och 

Waxholmsbolagets trafik 2020/2021 (T21) Kh
 KUNG 2020/82-1.1 Trafikförändringar i SL-trafiken och 

Waxholmsbolagets trafik 2020/2021 (T21)
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§ 12
En likvärdig fixartjänst inom staden 
Remiss från kommunstyrelsen
KUNG 2020/56

Beslut 
 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande

Sammanfattning av ärendet 
 
Äldreförvaltningen har genomfört en kartläggning av om 
fixartjänster erbjuds på ett innehållsmässigt likvärdigt sätt inom 
staden. Kartläggningen visade att fixartjänsterna generellt 
genomförs likvärdigt men att det finns områden som ytterligare 
skulle stärka likvärdigheten inom staden. Förvaltningen delar helt 
äldreförvaltningens synpunkter och förslag till åtgärder som innebär 
gemensam informationsfolder och mall för statistikuppgifter, 
erbjudande om säkerhetsgenomgång samt sänkt åldersgräns till 68 
år.
 

Handlingar i ärendet
 270005 KUNG 2020/56
 KUNG 2020/56-1.2 En likvärdig fixartjänst inom staden
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§ 13
Nya riktlinjer för handläggning och dokumentation av 
ärenden gällande barn och unga inom  individ- och 
familjeomsorgen 
KUNG 2020/60

Beslut 
 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande

Sammanfattning av ärendet 
 
De senaste åren har flera ändringar och uppdateringar skett i 
lagstiftningen och rekommendationerna som rör socialtjänstens 
handläggning av barn- och ungdomsärenden. I budget 2019 fick 
socialförvaltningen flera uppdrag som handlade om en översyn av 
riktlinjerna för handläggning och dokumentation gällande barn och 
unga. Kommunstyrelsen har begärt stadsdelsnämndens yttrande 
avseende förslag på nya riktlinjer för handläggning och 
dokumentation av ärenden gällande barn och unga inom individ- 
och familjeomsorgen. Förvaltningen ser positivt på förslaget till nya 
riktlinjer. Förvaltningen har lämnat synpunkter gällande tydligare 
ansvarsfördelning mellan socialtjänst och skola i vissa ärenden samt 
tydligare vägledning kring stödinsatser i ärenden som berör barn 
som bevittnat våld i hemmet

 

Förslag till beslut
 
Ordförande Rasmus Jonlund (L) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag.
 
Arvid Vikman (S) föreslog att nämnden skulle besluta enligt ett 
förslag från Socialdemokraterna.
 
Maria Ekberg (V) föreslog att nämnden skulle besluta enligt ett 
förslag från Vänsterpartiet.
 
Max Almflod (SD) föreslog att nämnden skulle besluta enligt ett 
förslag från Sverigedemokraterna.
 

Beslutsgång
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att 
stadsdelsnämnden hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
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Reservationer
 
Arvid Vikman (S) reserverade sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag:
 
Stadsdelsnämnden föreslås besluta:
att            delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut
att           därutöver anföra                
 
Socialförvaltningen har gjort en översyn av socialtjänstens gällande 
riktlinjer i staden i syfte att implementera majoritetens 
budgetuppdrag kring allvarssamtal med brottsmisstänkta unga. Att 
förvänta sig att socialtjänsten som redan tampas med begränsade 
resurser ska kunna göra det utan att medel tillförs är inte rimligt. 
Samtidigt har majoriteten valt att göra stora nedskärningar på 
skyddsfaktorer som skola och fritidsgårdar. Det går i stick i stäv 
med det förebyggande arbetet och arbetet för att hindra att barn och 
unga hamnar i kriminalitet.
 
Vi anser att välfärdens personal och professionen är de som är bäst 
lämpade att bestämma hur arbetet ska bedrivas inom socialtjänsten 
för att nå upp till gällande mål och lagstiftning och att de bör 
prioritera mellan olika arbetsuppgifter, inte politiken. Professionen 
har bland annat lyft att dessa samtal bör begränsas till allvarligare 
brottstyper då det finns en risk att allvarssamtalen ”trycker undan” 
ärenden som egentligen bör ha högre prioritet. Detta är en allvarlig 
farhåga som vi också delar. Socialtjänstens barn och ungdomsvård 
får in många orosanmälningar och har alltmer komplexa ärenden 
idag samtidigt som budgeten för området är svår att få ihop. Vi hade 
önskat att riktlinjerna baserats på en mer djupgående analys kring 
hur denna risk ska hanteras, ska stadsdelarna framöver fortsätta 
prioritera allvarssamtal av alla olika typer av brott framför t.ex. 
ärenden om våld mot barn, övergrepp osv? 
 
Maria Ekberg (V) reserverade sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag:
 
Att                i huvudsak godkänna förvaltningens remissvar
Att                kravet på att införa allvarssamtal inom 48 timmar i 
stadens riktlinjer för barn och ungdomsvård stryks
Att                därutöver utöver anföra
 
Förslaget till nya riktlinjer för barn- och ungdomsvården i 
Stockholm är ett exempel på när politiker snarare detaljstyr än tar 
ansvar för ekonomi och de övergripande målen. Personalen inom 
socialtjänsten har en gedigen utbildning i socialt arbete på 
universitetsnivå, de har erfarenhet av yrket och det borde därför 
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vara de som utformar framtidens metodarbeten inom socialtjänsten 
snarare än politiken.
 
Socialtjänsten tvingas till ett arbetssätt som politikerna anser är 
viktigt, snarare än att arbeta i linje med den evidensbaserad praktik 
som finns. Det är anmärkningsvärt att allvarssamtalen permanentas, 
trots att inga resurser tillsätts för att genomföra detta.
 
Utifrån barn- och ungdomsperspektiv vet vi att det för vissa unga 
kan vara motiverat att arbeta med snabb återkoppling, medan det för 
andra riskerar att förstärka en problematisk identitet hos den 
enskilde. Dessa behöver behandlas på ett annat sätt än den utpekade 
strukturen. Socialförvaltningen har själva framhållit att det är viktigt 
att den här typen av samtal enbart bör ske vid allvarligare brott 
snarare än alla typer av brott. Därför förordar vi att nämndens 
medskick är att det kravet stryks.
 
Förvaltningen skriver också i sitt remissvar att det är svårt att 
tillämpa metoden med allvarssamtal inom 48 timmar som ett 
arbetssätt då polismyndigheten ofta avböjer sin medverkan i dessa 
samtal. Det är märkligt att den styrande majoriteten inför en metod 
som kräver medverkan från en annan part men inte säkerställt att 
den parten anser att det ska prioriteras.
 
Denna ensidiga syn på att socialtjänsten ska ägna sig åt alltmer 
polisarbete är också något som på sikt kan riskera tilltron till 
socialttjänstens stödjande verksamhet och ytterligare urholka 
stadens resurser till annat som är viktigt. Vi vet till exempel att 
brukarperspektivet inom socialtjänsten (som ju är ett av benen i en 
evidensbaserad praktik) behöver utvecklas men nu riskerar det att få 
stå tillbaka.
 
Slutligen vill vi också lyfta fram det som förvaltningen skriver om 
barn som bevittnat våld i hemmet. Förvaltningen skriver att de 
saknar mer konkreta tillämpningar för att säkerställa barns behov av 
stöd på kort och lång sikt. Detta gäller för de barn vars behov av 
stöd inte bedöms vara tillräckligt stort för att de ska vårdas inom 
barn- och ungdomspsykiatrin. En specifik hantering i dessa fall kan 
förebygga utvecklingen av psykisk ohälsa på sikt.
 
 
Max Almflod (SD) reserverade sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag:
 
Att avslå förvaltningens förslag till beslut
Därutöver vill vi anföra följande:
 
I de uppdaterade riktlinjerna föreslås att beslut rörande 
polisanmälan vid misstanke om folkmord, brott mot mänskligheten 
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och grovt krigsbrott bör delegeras till social 
delegation/individutskott. Sverigedemokraterna är utestängda från 
att sitta med i samtliga av stadens sociala 
delegationer/individutskott.
 
Det finns idag ingen lagstadgad skyldighet att göra en polisanmälan, 
och med anledning av att SD saknar inflytande är vi inte övertygade 
att övriga partier kommer göra en korrekt bedömning i dessa frågor. 
Vi anser därför att den bedömningen ska ligga på stadsdelsnämnden 
så att alla partier tilldelas samma insyn i frågan.
 
 
 

Handlingar i ärendet
 270284 Nya riktlinjer för handläggning och dokumentation 

av ärenden gällande barn och unga inom individ- och 
familjeomsorgen

 KUNG 2020/60-1.3 Nya riktlinjer för handläggning och 
dokumentation av ärenden gällande barn och unga inom 
individ- och familjeomsorgen
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§ 14
Överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län 
om ärendeansvar för hemlösa 
Remiss från kommunstyrelsen
KUNG 2020/117

Beslut 
 
 
Förvaltningen föreslår att föreliggande tjänsteutlåtande lämnas som 
remissvar till kommunstyrelsen.

Sammanfattning av ärendet 
 
Kommunerna i Stockholms län har en gemensam överenskommelse 
om ärendehantering avseende hemlösa personer. 2018 gjordes den 
senaste översynen av överenskommelsen. Utifrån de då framkomna 
behoven av revidering har en ny överenskommelse tagits fram. Den 
nya överenskommelsen innehåller en rad förtydliganden för att 
minska risken för disparata tolkningar. Förvaltningen anser att 
föreliggande förslag till överenskommelse kan ge bättre 
förutsättningar för samverkan och dialog och underlätta för 
kommunerna i länet att komma överens. Överenskommelsen kan 
minska risken för att personer inte får det stöd och den hjälp de 
behöver, från socialtjänsten, på grund av oenighet om 
ansvarsfördelningen.
 

 

Särskilt uttalande
 
Max Almflod (SD) lämnade följande särskilda uttalande:
 
Trots att det i det antagna programmet för att motverka hemlöshet 
finns ett tydligt mål om att antalet hemlösa i Stockholms stad ska 
minska så ligger antalet kvar på en konstant nivå. Antalet kvinnor 
som lever i hemlöshet ökar enligt såväl Stockholms Stadsmission 
och Sveriges radio P4 – Stockholm, vilket är oroande eftersom man 
som kvinna är extra utsatt i denna redan utsatta situation.

Vi instämmer i förvaltningens synpunkt att arbetet mot hemlöshet 
ska vara i ständig utveckling, men vill understryka att än mer måste 
göras för att målen i programmet ska uppnås.
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Handlingar i ärendet
 271373 Överenkommelse mellan kommunerna i Stockholms 

län om ärendeansvar för hemlösa
 KUNG 2020/117-1.2 Överenskommelsens parter Storsthlm
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§ 15
Motion om att bygga ett kallbadhus vid 
Riddarholmskajen 
Remiss från kommunstyrelsen
KUNG 2019/411

Beslut 
 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
 
Riddarholmen förvaltas av Statens Fastighetsverk, varför 
stadsdelsförvaltningen saknar rådighet över platsen. Förvaltningen 
anser emellertid att förslaget är intressant ur perspektivet att det 
ökar platsens attraktion. Påverkan på Riddarholmens höga 
kulturhistoriska värden måste dock utredas och vara styrande inför 
beslut om byggnation och utförande.

 

Reservation
 
Max Almflod (SD) reserverade sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag:
 
Att motionen tillstyrks
 
Vi vill därutöver anföra följande:
 
Sverigedemokraterna anser att ett kallbadhus vid Riddarholmen 
utgör ett bra komplement till Stockholms badanläggningar som står 
inför stora renoveringar. Vi vill också härmed inge ett 
förtydligande. Att anläggningen kallas kallbadhus innebär inte att 
det endast ska finnas badmöjligheter i Mälarens vatten. Motionen 
tar upp badhuset Allas Sea Pool i Helsingfors som inspirationskälla. 
Detta badhus har uppvärmda färskvattenpooler (+27 grader), 
havsvattenpool, utomhusgym, restaurang, café och instruktörsledda 
wellness- och träningspass. Dessutom anordnas olika typer av 
evenemang som konserter och utställningar, något som också ingår i 
vårt förslag om badhusets innehåll.
 
Att bygga badhuset i klassisk arkitektonisk stil skulle därtill tillföra 
positiva estetiska värden. Intresset från allmänheten, i synnerhet i 
fråga om den arkitektoniska stilen på byggnaden, men också i 
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frågan om placeringen vid Riddarholmen, har vid lanseringen varit 
överväldigande positivt.
 
I Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande tas flera frågor upp som 
behöver utredas för att ett badhus vid Riddarholmen ska kunna bli 
verklighet. Sverigedemokraterna anser att det finns en hög 
sannolikhet för att uppställda krav kan uppfyllas.
 
 

Handlingar i ärendet
 274952 Motion om att bygga ett Kallbadhus vid 

Riddarholmskajen
 KUNG 2019/411-1.1 Motion om att bygga ett kallbadhus vid 

Riddarholmskajen
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§ 16
Serveringstillstånd för Sushikultur 
Remiss från socialförvaltningens tillståndsenhet
KUNG 2020/126

Beslut 
 

1. Kungsholmens stadsdelsnämnd överlämnar tjänsteutlåtandet 
som svar på remissen.
 

2. Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
 
Kungsholmens stadsdelsförvaltning ser inte att 
alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 
nackdel utifrån en social bedömning.

Handlingar i ärendet
 274946 KUNG 2020/126 tjut avseende serveringstiillstånd 

till Sushikultur AB
 KUNG 2020/126-1 Remiss Sushikultur gällande 

alkoholtillstånd
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§ 17
Anmälan av ordförandebeslut 
 
 

 Anmälan av ordförandebeslut 2020-03-27 om att ställa in 
årets nationaldagsfirande i Rålambshovsparken, dnr KUNG 
2019/404.

 
 Anmälan av ordförandebeslut 2020-03-24  om svar på 

remiss om naturvårdsstrategi för skyddsvärda ekar och 
ekmiljöer i Stockholms län, dnr KUNG 2020/88.

 
 Anmälan av ordförandebeslut 2020-04-22 om 

stadsdelsnämndens sammanträden april-juni, dnr KUNG 
2020/180.

 
 
 
 

Sida 27 (35)



Kungsholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2020

2020-04-23

§ 18
Anmälan av delegationsbeslut 
 
Anmälan av delegationsbeslut 2020-04-15 om tillfällig stängning av 
Träfflokalen på S:t Göransgatan, dnr KUNG 2020/169.
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§ 19
Anmälan av protokoll från sammanträde med rådet för 
funktionshinderfrågor 
 
Anmälan av synpunkter från rådet för funktionshinderfrågor.

Sida 29 (35)



Kungsholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2020

2020-04-23

§ 20
Anmälan av protokoll från sammanträde med 
pensionärsrådet 
 
Protokoll från sammanträdet med pensionärsrådet 2020-04-20.

Sida 30 (35)



Kungsholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2020

2020-04-23

§ 21
Anmälan av protokoll från sammanträde med 
förvaltningsgruppen 
 
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppen 2020-04-16.
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§ 22
Anmälan av balanslista 
 
Anmälan av balanslistan för april 2020
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§ 23
Stadsdelsnämndens frågor 
 

 Skrivelse från Maria Ekberg (V) om arbetet för att minska 
spridning av covid-19 inom äldreomsorgen, dnr KUNG 
2020/185. Skrivelsen överlämnades till förvaltningen för 
beredning.
 

 Fråga från Christer H Sjöblom (M) om kontakter med lokala 
företagare med anledning av coronapandemin. Ann-
Christine Hansson besvarade frågan.
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§ 24
Information från stadsdelsförvaltningen 
 
Stadsdelsförvaltningen lämnar dagligen uppdaterad lägesbild om 
arbetet med anledning av coronapandemin.
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§ 25
Anmälan av protokoll från sammanträde med sociala 
delegationen 
 
Anmälan av protokoll från sammanträdet med sociala delegationen 
2020-03-17
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